
Oświadczenie złożone przez senatorów  

Jana Marię Jackowskiego, Grzegorza Wojciechowskiego,  

Krzysztofa Słonia, Henryka Górskiego, Andrzeja Pająka,  

Bogdana Pęka, Waldemara Kraskę i Marka Martynowskiego 

na 49. posiedzeniu Senatu 

w dniu 20 lutego 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Stanisława Kalemby 

Do opinii publicznej docierają informacje o nieprawidłowościach w realizacji programu opieki nad zwie-
rzętami w zakresie walki z nadpopulacją kotów i psów i zapewnienia im opieki. Większość samorządów zle-

ca ten obowiązek prywatnym podmiotom, które nie są w żaden sposób weryfikowane. Z dostępnego raportu 

NIK z czerwca 2013 r. zatytułowanego „Wykonywanie zadań gmin dotyczących ochrony zwierząt” wyłania 

się problem bez mała zorganizowanego wyłudzania publicznych pieniędzy przez firmy wykonujące odławia-
nie bezdomnych zwierząt. Dzieje się tak, ponieważ znaczna część gmin, zlecając odłów i opiekę, nie kontro-

luje losu odłowionych zwierząt. Zatrważająca jest informacja, że w 80% nie jest prowadzona ewidencja zwie-

rząt, zaś 1/3 pieniędzy przeznaczonych na odłów i opiekę jest wydawana nielegalnie lub niegospodarnie. 
Bezsprzecznie karygodne jest też dystrybuowanie 80% wszystkich środków publicznych przeznaczonych na 

opiekę na zwierzętami tylko na odłów zwierząt bezdomnych. Jest to kwota znaczna, bo około 

100 milionów zł. Taka praktyka pozwala osiągać, będące poza jakąkolwiek kontrolą, wielomilionowe zyski z 
publicznych środków przeznaczonych na usługi, które nie istnieją. 

W związku z tym zwracamy się z uprzejmą prośbą o informację, czy ministerstwo poprzez swoje komórki 

kontrolne zamierza sprawdzić przepływ i wykorzystywanie publicznych środków w zakresie wykonywania 

zadań gmin dotyczących ochrony zwierząt. 
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